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Stichting Kwaliteitsteam Buytenpark  

 
 
 
 
 
 
 

 
 

VOORAF 

Al zijn we als stichting niet verplicht telkenjare een jaarverslag en jaarrekening te 

presenteren, we hebben het tot nog toe altijd wel gedaan. Als regel - zoals 

organisaties die dat wel verplicht zijn – in de eerste helft van het erop volgende jaar.  

 

Sinds corona is daarin wat de klad gekomen. En dit jaar hebben we met opzet wat 

langer gewacht om buiten het drukke nieuws van alledag te blijven. Bovendien willen 

we met dit verslag ook even het tienjarig bestaan van onze Stichting markeren. 

 

Waarvoor, toen we begonnen, de directe aanleiding was de onvrede over de 

uitbreidingsplannen van SnowWorld. Dit bedrijf wilde graag naast de derde baan een 

vierde baan bouwen en die zou het complex nog dominanter maken dan destijds al 

het geval was. 

 

 De toenmalige directeur leek het Buytenpark te beschouwen als niet meer dan zijn  

eigen achtertuin waarin hij naar zijn mening kon doen en laten wat hij wilde. Daarbij 

had hij geen rekening gehouden met gebruikers en omwonenden van het park, die 

juist de natuurwaarden van het park voorop stelden. Uiteindelijk is het 

uitbreidingsproces met zeven jaar vertraagd  door onze tomeloze inzet en steun van 

de lokale bevolking. Want het vierde-baanidee uit begin 2009 verdween in 2012 als 

sneeuw voor de zon en het daarvoor in de plaats gestelde plan van een verlengde 

derde baan werd pas eind 2016 gerealiseerd. Die uitgebreide derde baan is natuurlijk 

nog steeds een monstrum dat weerstand oproept in de wijde omgeving, maar is wel 

het best haalbare resultaat gebleken.  

 

Inmiddels is er een managementwisseling geweest binnen het concern en zijn de 

laatste jaren de verhoudingen tussen SnowWorld en onze Stichting een stuk 

verbeterd. Bijna alle verengingen en professionele gebruikers van het park zijn 

inmiddels toegetreden tot het Overlegplatform Buytenpark waarin zij elkaar mede via 
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onze communicatiekanalen informeren. Onze stichting bekleedt in dit overleg de rol 

van coördinator wat neerkomt op onafhankelijk voorzitterschap en secretariaat. 

 

We zijn nu tien jaar verder en dat roept natuurlijk de vraag op hoe nu verder te gaan. 

Daarover zal ons bestuur zich de komende maanden buigen. Welke oplossing ook 

gekozen wordt, dit zal de slagvaardigheid van ons Kwaliteitsteam niet beïnvloeden. 

Nodig, want de natuur in het Buytenpark staat nog steeds onder druk, zoals blijkt uit 

de ongewenste plannen voor een fietsklim.  

 

Wat ons betreft: op naar het volgende jubileum! 

 

Namens het bestuur, 

Leon van den Berg (voorzitter), 20 september 2022. 
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 STICHTING 10 JAAR IN DIENST VAN BUYTENPARK  

Met het voltooien van het verslagjaar 2021 maakt de Stichting Kwaliteitsteam 

Buytenpark tien jaar vol in dienst van dit bijzondere, om niet te zeggen unieke park. 

Tien jaar waarin de Stichting vooral steeds waakzaam is geweest op het behoud of 

verbeteren van de vele aparte elementen van het Buytenpark. Verdeeld over 100 

hectare groen aan de westkant van de wijk Buytenwegh. Een park dat alleen al door 

de verscheidenheid uiteenlopende aandacht vergt.  

Zo kent het park een westelijk deel dat 60 hectare Natuur omvat, uit zichzelf verrezen 

op voormalige puinstort - vandaar de heuvels die 20 meter boven de polder uitsteken 

- en een oostelijk deel dat uit 40 hectare aangelegd parkgebied bestaat. Dat oostelijk 

part is in de jaren ‘70 van de vorige eeuw aangelegd, deels als wijkpark voor de 

aangrenzende wijk Buytenwegh. Aansluitend kwamen daarachter sportvelden, 

sportaccommodaties en de algemene begraafplaats. 

 Pas na 1980 ontstond het grootste, westelijk gedeelte van het Buytenpark, eerst als 

puinstortplaats waar vooral het puin - uitsluitend puin en dus geen afval – uit de 

Haagse stadsvernieuwingsgebieden werd gestort. Die puinheuvels, tot een maximum 

door de provincie voorgeschreven hoogte van twintig meter, zijn in 1995 afgedekt 

met grond en omgevormd tot natuurlijke heuvels. Omdat niet uit te sluiten is dat er 

vroeger ook stoffen zijn geloosd die daar niet thuishoren, houdt de gemeente wel in 

de gaten wat er zich nog in de grond bevindt aan giftige stoffen. Op sommige 

plekken kun je daar de aftappunten van vinden. 

 

Extra aandacht voor de Natuur 

In de afgelopen 10 jaar (2012-2021) 

heeft de Stichting extra aandacht 

gehad voor juist dat - op en rondom 

de heuvels liggende - Natuurdeel van 

het Buytenpark.  Het oogt schraal en 

woest en dat is precies de bedoeling. 

Om te voorkomen dat het gebied 

toch dichtgroeit met struikgewas en 

kreupelhout grazen er 

Exmoorpony’s, Gallowayrunderen en 

Drentse heideschapen.  

 

 

Oogmerk van onze stichting is, ertoe bij te dragen dat in dit deel van het park de 

Natuur de ruimte krijgt om zich zelf te ontwikkelen. Het gebied kent een grote 

biodiversiteit. Hier en daar krijgen opgaande struiken een kans en zijn struweelbosjes 

ontstaan. Door het aanleggen van houtrillen voelen kleine zoogdieren zoals de 
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spitsmuis, de hermelijn en de wezel zich er thuis. Ook voor vogels vormen deze 

houtrillen geliefde schuilplaatsen. Daarover later in dit verslag. 

 

Dit glooiende gebied is het meest karakteristieke deel 

van het Buytenpark, ingesloten door een net van 

waterwegen en plassen, die voor een belangrijk deel in 

beheer zijn bij het Hoogheemraadschap van Rijnland. 

Hier heeft zich in de loop der jaren een natuurtype 

‘ruigtestruweel’ ontwikkeld. Dit natuurtype is schaars in 

de regio en biedt onderdak aan bijzondere flora en 

fauna: vogels, libellen, vleermuizen, paddenstoelen en 

planten. Bijzonder ook de vele verschillende vlinders zoals 

de Distelvlinder, de Koninginnenpage en de zeldzame Argusvlinder. 

 

Eldorado voor vogels 

Het Buytenpark is anno 2021 vooral een 

eldorado voor vogels zo blijkt uit het op 26 

mei 2021 gepresenteerde rapport 

BROEDVOGELMONITORING 2020 

Buytenpark-West Zoetermeer’ van het 

Natuuronderzoeksbureau Remeeus. Zo 

heeft dit bureau 42 verschillende soorten 

broedvogels waargenomen. Koplopers zijn 

de Grasmus, de Winterkoning en de 

Zwartkop. Maar minstens zo opmerkelijk is 

volgens Remeeus de aanwezigheid van 

een enkele Kleine Bonte Specht. Bij de 

andere uitzonderlijke broeders zijn de 

Buizerd, de Roodborsttapuit, de 

Rietzanger, de Koekoek, de Fazant en de 

Tjiftjaf.  

Foto: Leon v.d.Berg 

Dat zoveel verschillende soorten in het 

Buytenpark een broedplaats vinden heeft 

volgens Remeeus alles te maken met de 

variëteit aan voedingsmiddelen in dit 

gebied. Hij merkt op dat het Buytenpark 

overigens niet alleen een rol speelt voor 

broedvogels maar ook van belang is voor 

trekvogels, “gelet op de vele struiken die 
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in de herfst bessen dragen, zoals de meidoorn en de sleedoorn.” Vogelaars hebben 

in dit gebied ook talrijke jagers waargenomen zoals de Ransuil, Velduil, Kerkuil, 

Steenuil, Torenvalk, de Blauwe en Bruine Kiekendief en de Boomvalk. Van die 

laatste kregen we in 2021 een teken van de bekende vogelliefhebber en fotograaf 

Adri de Groot. Hij meldde 

ons een jonge boomvalk te 

hebben gespot, op jacht in 

het Buytenpark. En leverde 

het bewijs in editie 211005 

van zijn doorgaans twee keer 

per week verschijnende 

Vogeldagboek (zie foto 

rechts).  

Foto: Adri de Groot 

Overigens: de Ransuil logeer 

in de winter vaak niet in het 

park maar in de bomen dicht 

bij de naburige huizen van 

Buytenwegh. En de Steenuil 

heeft zijn eigen beschermde 

gebiedje tussen het Buytenpark en de Voorweg. 

Op en langs het water zijn tal van watervogels te vinden als Wilde Eend, Kuifeend, 

Krakeend, Fuut, Aalscholver, Meerkoet, Waterhoen, Bergeend, Grauwe Gans, 

Canadese Gans, Nijlgans, Knobbelzwaan. In de winter komen er grote groepen 

Smienten voor, die het naastliggende weiland gebruiken als graasgebied. Daarnaast 

zijn ook de wat zeldzamere eendensoorten als Pijlstaart, Wintertaling, Tafeleend, 

Slobeend en een enkele keer Zomertaling waargenomen.  

In de zomer zijn Boerenzwaluwen en Gierzwaluwen boven het water aan het jagen 

op insecten en zijn jagende Visdieven te zien. De natuurvriendelijke oevers bieden 

plek voor steltlopers als Tureluur, Grutto, Kluut, Oeverloper, Witgat. Dit was in 2021 

niet anders. 

Uiterste westrand omgedoopt tot Gruttolandje  

Aan de uiterste westrand is in 2017 een zogeheten plasdrasgebied ontwikkeld, met 

een wisselende waterstand. Heel geschikt voor trekvogels als plek om aan te sterken 

en andere om te broeden. Intussen vast adres voor honderden Grutto’s, Kluten, 

Kieviten, Tureluurs, Watersnippen, diverse soorten Eenden en Scholeksters. Op 

initiatief van onze Stichting Kwaliteitsteam Buytenpark is dat gebied inmiddels door 

de gemeente omgedoopt tot Gruttolandje, naar de hoofdbewoner. 

 



 

 
6 

 

Aan de uiterste westrand van dat Gruttolandje, enkele tientallen meters ten oosten 

van de Limietsloot tussen 

de Meerpolder en de 

Nieuwe Driemanspolder, 

bevindt zich sinds medio 

2021 een houten 

vogelkijkscherm..  

Foto: Raymond.Timmermans 

 

Dat is te bereiken via een pad dat begint ongeveer bij de ingang van de 

Tuinvereniging Seghwaert en in een ruime winkelhaak naar rechts loopt, langs de 

zuid- en de westzijde van het perceel van de tuinverenging. Het pad is ongeveer 1,5 

km lang en zo’n 2 m breed. Voorheen was het een graspad dat nu is voorzien van 

een dun laagje fijn en ingewalst puin. Dit laatste om het ook begaanbaar te maken 

voor mensen met een handicap. Het is een gemeentelijk project uitgewerkt naar een 

idee van de voormalige Vogelwerkgroep Zoetermeer – nu Vogel- en Natuur 

Vereniging Zoetermeer’ (VNVZ), partner van onze Stichting zoals in onze statuten is 

vastgelegd.  

Aan de andere kant bevindt zich de Oeverzwaluwwand. Daar vliegen 

Oeverzwaluwen af en aan.  

 

Foto: Leon v.d.Berg 
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Diverse soorten paden  

Dit deel van het park kent enkele doorgaande fietspaden - net als in de rest van het 

park uitgezonderd voor brom- en snorfietsers met ingeschakelde benzinemotor - ook 

ruiterpaden en tal van smalle voetpaadjes. Op een enkele plaats is er een zitbankje. 

Op een van de hoogste punten een bijzonder exemplaar met opschrift, daar 

geplaatst ter nagedachtenis aan Wim Bakker en Annet de Jong, een Zoetermeer 

echtpaar dat op 17 juli 2014 omkwam tijdens de ramp met de MH17. Het was hun 

favoriete plek in het Buytenpark. 

 

Fietsroutes zijn er onder meer richting Stompwijk en via de Nieuwe Driemanspolder 

naar Leidschendam. Dat laatste kan sinds de zomer van het verslagjaar 2021 ook via 

een nieuw fietspad als verlengde van de Meerpolderdijk en een fietspad langs de 

Limietsloot, de waterweg die loopt tussen de Meerpolder en de Nieuwe 

Driemanspolder. 

Aan de uiterste zuidwestrand van het Buytenpark, net buiten het Natuurgebied, is er 

ruimte voor twee tuinverenigingen – de Tuinvereniging Noord-West en de 

Tuinvereniging Seghwaert – en het hoofdhonk van Scouting Impeesa.Zoetermeer. 

Zorgen om mountainbikers en SnowWorld 

Onverminderd heeft de Stichting Kwaliteitsteam Buytenpark zich ook in 2021 zorgen 

gemaakt om het gebruik van het park door mountainbikers en de ontwikkelingen van 

SnowWorld. Om met het eerste te beginnen: een groot deel van het Buytenpark is 

weliswaar toegankelijk voor mountainbikers,. maar ze mogen lang niet overal komen. 

In de noordelijke helft van het natuurdeel van het Buytenpark zijn op grond van het 

Bestemmingsplan Buytenpark - door de gemeenteraad van Zoetermeer vastgesteld 

op 3 december 2012 - namelijk geen mountainbiketrajecten toegestaan.  

Een poging dit nog aangescherpt te krijgen 

is indertijd onderdeel geweest van het 

beroep van de Stichting Kwaliteitsteam 

Buytenpark op de Raad van State. 

Resultaat hiervan is onder meer bij de 

uitspraak van de Raad van State op 16 april 

2014 geweest, dat in een daarbij gevoegd 

rapport van de Stichting Advisering 

Bestuursrechtspraak voor Milieu en 

Ruimtelijke Ordening (STAB) nog eens 

duidelijk is weergegeven waar 

mountainbikers wel en waar niet een 

parcours mogen hebben in het Buytenpark  

De STAB heeft dat weergegeven in een 

tekening (zie hiernaast). 
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Daarop is links ook de zuidelijke helft van het Natuurdeel te zien waar zich twee 

heuvels bevinden met daarop een legale mountainbikeroute. Die route is in beheer 

bij de vrijwilligers van de Stichting MTB Zoetermeer, waarmee de Stichting 

Kwaliteitsteam Buytenpark een goed contact onderhoudt. 

Die mountainbikeroute heeft als belangrijke eigenschap, sinds eind 2021, dat het 

semi-verhard is. Het oppervlak bestaat namelijk uit betongranulaat, een duurzame 

menging van gekraakt betonpuin, dat bij sloop van wegen en gebouwen is 

overgebleven. Dat puin is daarna gezeefd om er de vervuiling uit te halen. Daarmee 

wordt het geacht milieuvriendelijk te zijn. Het bestuur van de Stichting Kwaliteitsteam 

Buytenpark heeft zich in het voorjaar van 2021 zowel tegenover de gemeente als de 

Stichting MTB Zoetermeer uitgesproken tegen daar levende ideeën  om de 

mountainbike-route te verlengen met een lus 

rondom SnowWorld. 

 Foto: Thea.Timmermans-Smit 

Kort na de jaarwisseling 2020/2021 leek het 

er plots op dat er in een hoek groen tussen 

het sportdeel en het natuurdeel van het 

Buytenpark een nieuw BMX-terrein werd 

aangelegd. Naar ons snel bleek gebeurde dit 

volstrekt iillegaal, zonder enige vergunning. 

Na ons alarm is het werk daar op last van de gemeente op maandag 11 januari 

2021 stopgezet. En bereikt dat de situatie in die hoek geheel in de oude staat zal 

worden hersteld. 

Een steenworp verderop, midden in het Buytenpark, ligt het verreweg grootste 

gebouwde sportcomplex van Zoetermeer: SnowWorld. Een indoorskibaan met drie 

skipistes: twee pistes met een lengte van 140 meter en één van 300 meter voor de 

meer gevorderde skiërs en snowboarders. De eerste twee zijn er al sinds de opening 

in 1996, de derde piste bestaat sinds december 2003 en is in 2017 verlengd. 

SnowWorld beschikt verder over een groot restaurant plus buitenterras en speeltuin, 

alsmede diverse ruimtes voor bijeenkomsten en enkele winkelhoeken. En er is een 

ruim parkeerterrein. Volgens de Stichting Kwaliteitsteam Buytenpark hoort 

SnowWorld niet echt thuis in het park. Maar tegelijkertijd is er natuurlijk anno 2021 

het besef dat dit complex niet zomaar is te verhuizen. En gaat het er vooral nu om 

als het even kan in goede samenspraak met SnowWorld alle geldende regels voor 

het Buytenpark in acht te nemen. 

 

Daarnaast is het interessant dat in 2021 door het eerder in dit verslag genoemde 

Natuuronderzoeksbureau Remeeus is voorgesteld, aan de omgeving van 

SnowWorld wat te doen. “Dit complex staat er en daar is weinig aan te veranderen, 

maar de detonatie met het omliggende natuurgebied is storend. Het verdient 

aanbeveling te onderzoeken hoe deze detonatie kan worden teruggebracht via een 
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groene aankleding. Natuurinclusief bouwen is tegenwoordig in, en daarbij kan 

gedacht worden aan hoge bomen rondom het complex en een hangende tuin.” 

Volgens het bureau zou het voor de vele gebruikers van het Buytenpark 

“aantrekkelijker zijn als SnowWorld minder in het gezicht staat.”  

 

We waren er al lang over bezig maar we zijn daar in 2021 onverminderd mee 

doorgegaan. 

 

Drukte in wijkpark en sportdeel 

De meeste drukte laat zich naast SnowWorld doorgaans gelden in het oostelijk deel 

van het Buytenpark. Direct grenzend aan de woonwijk Buytenwegh bevindt zich daar 

het wijkdeel van het park. Dit is ook nog eens een officieel hondenlosloopgebied. 

Daarachter de begraafplaats en het crematorium en ten noorden daarvan de 

sportterreinen van Buytenpark. Met daar de 

velden van de voetbalvereniging SVO 

Buytenpark, het terrein van BMX 

Zoetermeer, de schaats- en skeelerbaan van 

YVZ, het clubgebouwtje van Toervereniging 

Zoetermeer77, sinds de zomer van 2021 vier 

beachvolleybalterreinen van de 

Zoetermeerse volleybalclub (Zovoc),  

de hondenschool, de motorclub en de 

klimhal van Ayers Rock. Bovendien is een 

grasveld aangeduid als evenemententerrein. 

Tussen de sportvelden en de begraafplaats 

liggen aan de ene kant de velden van 

Tennisvereniging Buytenwegh, en aan de 

andere kant de sporthal De Limiet, genoemd 

naar de Limietsloot aan de westkant van het 

park. Dat is een voormalige turnhal die 

overbodig werd door de komst van 

Gymworld. Hoofdbewoners daar zijn nu de 

Zoetermeerse Volleybalclub (Zovoc), de  

Badmintonvereniging Conquesto en 

budoschool Kai Sei. Verder is in het 

Buytenpark soms Storytellers actief, onder 

meer met een zomertheater. Alleen als 

gevolg van het coronavirus in 2021 niet. Ook 

de jaarlijkse mountainbikewedstrijden gingen 

om die reden niet door. 
Foto: Raymond.Timmermans 

Tenslotte nog: ook in het verslagjaar 2021 zijn we er niet in geslaagd op het 

sportdeel van het Buytenpark ruimte gereserveerd te krijgen voor een 
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trimveld/beweegperk, vrij beschikbaar voor omwonenden. Maar dat blijft op ons 

verlanglijstje staan. 

 

Coördinator van Overlegplatform Buytenpark  

Al die op de vorige pagina’s genoemde, afzonderlijk te onderscheiden vaste 

gebruikers van het Buytenpark – op de hondenschool en de motorclub na – hebben 

zich op ons initiatief met enkele ambtenaren en natuurorganisaties verenigd in het 

Overlegplatform Buytenpark. Om zoveel mogelijk vooral per mail en telefoon met 

elkaar te ‘communiceren’ over plannen, activiteiten en ideeën. Doel is dat al die 

participanten met elkaar rekening houden, inzichten delen en waar mogelijk 

afspraken maken. Die overlegpartners hebben unaniem het Kwaliteitsteam 

Buytenpark aangewezen als hun coördinator.  

 

Aldus ook in 2021 gezamenlijk een hoogwaardig doel dienend: behoud en zo 

mogelijk  verbeteren van de vele aparte elementen van het Buytenpark en in het 

bijzonder de ruimtelijke, landschappelijke en ecologische kwaliteiten. 

 

. 
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VERZET TEGEN FIETSKLIM 

 

 
Illustratie: Stichting Fietsklim Zoetermeer 

 

Eind 2021 hebben we het verzet opgevoerd tegen de plannenmakerij voor een 

fietsklim in het Buytenpark, rondom SnowWorld. Zo hebben we samen met enkele 

andere natuurminnende partners van ons in het Overlegplatform Buytenpark hierover 

op 24 december 2021 een protestbrief geschreven aan het Zoetermeerse college 

van B&W, in afschrift aan alle raadsleden. In die brief herinneren we het 

gemeentebestuur aan de regels in de officiële ruimtelijke plannen voor het 

Buytenpark. Die onder meer bepalen dat “binnen het natuurdeel geen intensieve 

recreatie mag plaatshebben en niet mag worden gebouwd.” En dat dus zo'n 

fietsvoorziening aan de oostkant van SnowWorld niet toelaatbaar is. 

 

De brief is mee-ondertekend door de Tuinvereniging Seghwaert, de Tuinvereniging 

Noord-West, de Vogel- en Natuur Vereniging Zoetermeer (VNVZ) – voorheen 

Vogelwerkgroep Zoetermeer (VWZ) – de Algemene Vereniging voor 

natuurbescherming voor ’s-Gravenhage en omstreken (AVN) en door de partners in 

het Overlegplatform Buytenpark van het IVN Instituut voor natuureducatie en 

duurzaamheid en de omwonenden van het Buytenpark. 

 

Naast die brief is een heel bijzonder actiepunt de petitie van Obrechtrode-

bewoonster Thea van de Wallen - met steun van enkele buurtgenoten - op internet. 

Met het dringende verzoek “deze petitie te tekenen om de waanzin van dit idee onder 

de aandacht te brengen.”  
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In de petitietekst onder meer de constateringen dat het gaat om een idee dat:  

- voor grote overlast gaat zorgen; 

- ten koste gaat van de natuur in het Buytenpark, 

- ten koste gaat van het uitzicht. 

 

Ook zo’n beetje de kanttekeningen die het Kwaliteitsteam Buytenpark steeds heeft 

geplaatst vanaf het eerste moment dat het idee bekend werd. We hebben ook de 

initiatiefnemers van de Stichting Fietsklim bij herhaling – en ook weer in 2021 – laten 

weten dat aantasting van de natuurkern van het Buytenpark en de daar heersende 

rust voor ons - en we staan daarin inmiddels dus gelukkig niet alleen – 

‘onaanvaardbaar’ is.  

 

Los daarvan willen we trouwens dat nu eerst eens serieus gekeken wordt naar een 

betere vergroening van de omgeving van SnowWorld, bijvoorbeeld met hoge bomen 

– bij voorkeur populieren. 
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WAT WE VERDER ZOAL HEBBEN GEDAAN  
Bij onze overige activiteiten in 2021 valt te noteren dat we: 

- n totaal 4 formele brieven hebben verstuurd. Daarnaast zijn er nog enige 

tientallen mails verzonden;  

- in 19 afzonderlijke e-mail-

nieuwsbrieven onze achterban over 

van alles en nog wat hebben 

geïnformeerd. Eind 2021 stonden er 

voor onze nieuwsbrief zo’n 150 e-

mailadressen genoteerd; 

- in die nieuwsbrieven onder meer 

melding hebben gemaakt van:  

o werk aan de oevers van water 

in het Buytenpark door het 

Hoogheemraadschap van 

Rijnland in samenspraak met 

de gemeente Zoetermeer; 

o de voor het Buytenpark 

geldende maatregelen in 

verband met het coronavirus;  

Foto: Thea.Timmermans-Smit 

o het door onze bemiddeling beschikbaar houden van wandelpaden 

tijdens asfaltwerkzaamheden in het wijkdeel van het Buytenpark;; 

o ons voorstel de 550 meter aan doorgaande fietspaden in het wijkdeel 

aan weerszijden te voorzien van reflecterende witte strepen. Dat maakt 

de fietspaden niet alleen goed zichtbaar maar bovendien zorgt het voor 

onderscheid met de voetpaden in dit deel van het park. De gemeente 

heeft het zo ook gedaan; 

- als coördinator van het Overlegplatform Buytenpark vele contacten hebben 

onderhouden met onze partners in dat platform, onder meer door middel van 

18 ge-e-mailde informatieve nieuwsbrieven; 

- op maandagochtend 5 juli 2021 samen met een groep ambtenaren een 

inventariserend en vooral ook inspecterend fietsrondje hebben gemaakt door 

het Buytenpark. Doel was - naast kennismaking - te registreren wat de zorgen 

en wensen zijn. Bijzondere aandacht is bijvoorbeeld besteed aan punten van 

onderhoud en de wenselijkheid om hier en daar nog beter onderscheid te 

maken tussen de verschillende gebruikers - fietsers, wandelaars en 

mountainbikers; 

- hebben meegedaan aan opruimacties in het park;  

- geregeld onze website hebben bijgewerkt: 

http://www.kwaliteitsteambuytenpark.nl/ .  

http://www.kwaliteitsteambuytenpark.nl/


 

 
14 

 

NA VERSCHIL VAN MENING WEG BIJ TRIODOS BANK 

De Stichting Kwaliteitsteam Buytenpark heeft in de loop van 2021 haar rekening bij 

de Triodos Bank opgezegd. Dit na een groot verschil van mening met deze bank. Die 

vond dat ze op grond van wettelijke regels van ons extra administratieve zekerheden 

mocht vragen. En wel om na te gaan of we wellicht terroristische motieven hadden of 

zwart geld aan het witwassen waren. De Triodos Bank - door ons indertijd verkozen 

omdat die bank zich afficheert als “een van de duurzaamste banken ter wereld en 

zegt alleen te investeren in projecten die bijdragen aan een groene maatschappij” - 

verdedigde die strategie op grond van de Wet ter voorkoming van witwassen en 

financieren van terrorisme (Wwft). De bank besloot zelfs om die reden onze rekening 

met € 474,38 aan reserve voor acties te blokkeren… Maar incasseerde wel 

maandelijks € 2 bankkosten. 

 

Het doel van die wet begrijpen we best. Maar een stichting als de onze daartoe 

rekenen lijkt ons echt belachelijk. Omdat we volstrekt herkenbaar een groep 

vrijwilligers zijn die uitsluitend probeert de natuur en het milieu te bewaken van 

pakweg 100 hectare Buytenpark, en daarvoor een heel gering actiebedragje achter 

de hand willen houden - vooral voor het geval we plotseling procedures moeten 

voeren.  

 

Bovendien hebben we de Triodos Bank erop gewezen dat de Wwft verlangt 

“uitsluitend maatregelen te nemen die in verhouding staan tot de aard en de omvang 

van de instelling en in ieder geval rekening te houden met de risicofactoren die 

verband houden met het type cliënt.” Het maakte geen indruk en de bank zei: de 

blokkade van de rekening alleen te willen opheffen als we aan enkele voorwaarden 

zouden voldoen. Aanvankelijk was het zo dat de bank van ons, naast basisgegevens 

- die trouwens de Kamer van Koophandel al lang van ons heeft en die de bank dus 

zo daar kan opvragen - ook een kopie wilde van onze statuten plus van al onze 

bestuursleden een kopie van een geldig identiteitsbewijs. Aan dat verzoek hebben 

we voldaan. Vervolgens eiste de bank dat ieder van de bestuursleden dit persoonlijk 

moest doen in een afzonderlijke e-mail, dat foto’s op die identiteitsbewijzen niet 

onherkenbaar mochten worden gemaakt - ofschoon dat wettelijk is toegestaan – en 

dat elk bestuurslid “ter verificatie een betaling van € 0,01 moest doen vanaf een op 

eigen naam gestelde particuliere rekening, en door de eigenaar van de rekening 

zelf.” 

 

Toen was voor ons de maat vol, temeer omdat daarmee in strijd wordt gehandeld 

met de geldende privacyregels.  

 

Het dagelijks bestuur van de Stichting Kwaliteitsteam heeft daarop, om van alle 

gedoe af te zijn, besloten de rekening bij Triodos Bank op te zeggen, met het 

verzoek ons geld zo spoedig mogelijk terug te storten. Wat de bank heeft gedaan. 
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Probleem is intussen dat ook andere banken op een vergelijkbare lijn zitten en dat 

we dan bovendien voor alleen maar een simpele rekening elk jaar opnieuw 

administratiekosten moeten betalen. Bij de Triodos Bank kostte het hebben van de 

rekening ons in 2021 € 2 per maand.  

 

We hebben een en ander onder meer aangekaart bij de Nederlandse Bank en via het 

Parlement bij het ministerie van financiën.  Dit ook omdat de door de Triodos Bank 

gevolgde lijn naar ons oordeel in strijd is met letter en geest van diverse wetsregels, 

zelfs met enkele in de Grondwet vastgelegde rechten, zoals het verenigingsrecht.  

 

Niet zonder enig succes. Twee commissies van de Tweede Kamer hebben ons 

verzoek in behandeling genomen om de Wet zo te wijzigen, dat de bankpraktijk voor 

organisaties als de onze anders wordt.  

 

Intussen hebben we besloten ons weinige actiegeld voorlopig maar even te bewaren 

op een particuliere rekening, in ons geval de rekening van de penningmeester. Die 

dit uiteraard verantwoordt aan de andere bestuursleden. En bij deze aan ieder die 

dat wil lezen:  

 

Financieel jaaroverzicht 2021 

In kas 1-1-2021  rekening Triodosrekening  € 315,38 

Bijdrage bestuursleden      € 175,00 

Kosten bank         €  18,93 

        _______ _______ 

        € 490,38 €  18,93 

In kas 15-9-2021         € 471,45 

In kas 16-9-2021 via privérekening   € 471,45 

Bijdrage bestuurskosten     €   25,00 

Secretariaat en kosten website      € 180,00 

        _______ ________ 

        € 496,45 € 180,00 

In kas 31-12-2021         € 316, 45 

 

Tanja van der Woud (penningmeester), 3 oktober 2022. 
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OVER DE STICHTING 
Het Kwaliteitsteam Buytenpark is als groep - al vrij snel onder die naam – actief sinds 

eind 2009/begin 2010, als stichting sinds 5 januari 2012. En dus was 2021 ons tiende 

jaar. Opgericht door individuele bewoners en bestuurders van natuur- en 

milieuorganisaties die voor die tijd min of meer los bezig waren om zich in te zetten 

voor het Buytenpark.  

 

Het team verenigt vele gebruikers van het Zoetermeerse Buytenpark, verdeeld over 

vier bloedgroepen: de omwonenden, de Vogelwerkgroep Zoetermeer (VWZ) - nu 

Vogel- en Natuur Vereniging Zoetermeer’ (VNVZ) -, de Algemene Vereniging voor 

Natuurbescherming voor 's-Gravenhage en omstreken (AVN) plus het IVN Instituut 

voor natuureducatie en duurzaamheid, afdeling Zoetermeer e.o. 

 

Het Kwaliteitsteam Buytenpark richt zich vooral op - zoals in de statuten van de 

stichting vastgelegd - het behouden en bevorderen van de ruimtelijke, 

landschappelijke en ecologische kwaliteiten van het Buytenpark en de directe 

omgeving daarvan.  

 

Op ons initiatief is in 2017 het Overlegplatform Buytenpark opgericht. Daarin hebben 

anno 2021 vrijwel alle individuele en ambtelijke betrokkenen zitting. Ze hebben 

samen unaniem het Kwaliteitsteam Buytenpark aangewezen als platform-

coördinator.  
 


